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HEIDELBERG – Genija-
lac u kopačkama, Najveći 
tehničar među stoperima, 
Profesor nogometa... Ti i 
slični novinski naslovi, ko-
jih je nebrojeno, opisuju 
hrvatskog reprezentativca 
Josipa Šimunića, sadašnjeg 
igrača njemačkog prvoliga-
ša Hoffenheima. 
Godinama jedan od ponaj-
bolje ocijenjenih stopera u 
njemačkoj ligi, potkraj ove 
godine može proslaviti jubi-
lej, deset godina igranja za 
hrvatsku reprezentaciju. 
Taj karizmatični igrač, va-
trena karaktera, već je u 
prvom nastupu za repre-
zentaciju osvojio navijače. 
Posebice je omiljen među 
hrvatskim navijačima u 
Njemačkoj, s kojima dijeli 
iseljeničku sudbinu već če-
trnaest godina, koliko igra 
za njemačke klubove.
Na početku razgovora 
potvrdio je da će doći na  
priredbu Večernjakovu do-
movnicu, koja će se održati 
12. ožujka u Bad Hombur-
gu, a u kojoj je nominiran u 
kategoriji za najboljeg no-
gometaša. 
– Čuo sam da je vaša Do-
movnica  poseban spektakl. 
Ove godine taj dan igramo 
kod kuće, pa ću rado doći u 
Bad Homburg.
Jeste li se oporavili od oz-
ljede koja vam je  jesenas 
nanesena?
– Ponovno sam počeo tre-
nirati. Vraćam se u formu, 

Želja mi je odigrati stotu 
utakmicu za reprezentaciju
Katarina Pejić

ali, na žalost, još ne igram. 
Nadam se da neće dugo 
tako biti te da ću početi 
igrati. 
Kako komentirate 
sadašnje mjesto kluba 
Hoffenheima na lje-
stvici?
– Izgubili smo dosta bo-
dova u prvom dijelu sezo-
ne i mislim da će biti teško 
doći do ciljanog petog mje-
sta na ljestvici.
Sudeći prema najavama 
njemačkih medija, u klub 
Hoffenheim bi uskoro 
mogao stići Milan Ba-
delj?
– Nisam upoznat s klup-
skim planovima, ali bilo 
bi mi jako drago da igrač 
poput Milana Badelja 
zaigra u Hoffenheimu. 
Momak ima znanje i vrlo je 
darovit. Sigurno je zaslužio 
da mu se pruži prilika da se 
dokaže u jačoj ligi.
Šuškalo se i o vašem prela-
sku u Bremen. Govori li se 
još o prelasku ili ostajete 
u klubu Hoffenheimu do 
kraja natjecanja u ovoj 
sezoni?
– Da, bilo je nekih raz-
govora. Ali sve je to 
sada prošlost i do dalj-
njeg ostajem u Hoffenhe-
imu.
Za hrvatsku reprezenta-
ciju igrali ste u 83 utakmi-
ce. Ove godine navršava 
se deset godina igranja za 
hrvatsku reprezentaciju. 
Odgovara li vam klima u 
reprezentaciji? Kakve su 
vaše prognoze za sljedeća 

dva kvalifikacijska susre-
ta, od kojih će se prvi orga-
nizirati u Gruziji u ožujku, 
a drugi doma u lipnju?
– Ponosim se što sam deset 
godina igrao za reprezen-
taciju. Želim odigrati stotu 

u kockastom dresu. Klima 
među nama nogometaši-
ma i trenerom Bilićem je 
odlična. 
S kvalifikacijama za Euro 
krenuli smo dobro. Sljede-
ća dva susreta smatram ja-

 Josip Šimunić s našom novinarkom Katarinom  Pejić

Ususret Domovnici 2011. Razgovori i susreti s nominiranim kandidatima 

ko važnima za kvalifikacije 
i ako tu uzmemo šest bodo-
va, otvaraju nam se velike 
šanse.
Smatrate li da je depresija 
i veliki psihički teret koji 
nose sportaši istinska po-
šast vrhunskog sporta? U 
komu vidite krivce za to?
– Ja sam o tome dosta 
razmišljao i došao sam 
do zaključka da najveće 
probleme kod sportaša 
zapravo rade ljudi koji 
su oko nogometa. To su 

različiti  menadžeri i poneki 
treneri, koji zbog vlastitih 
interesa nameću igračima 
psihički teret. Jedino rješe-
nje vidim da u svim zanima-
njima, i u samom nogometu 
i oko njega, djeluju ljudi sa 

znanjem i iskustvom. A to  
znanje trebali bi steći na te-
renu i trebali bi jako dobro 
razumjeti što prolaze igrači 
i kako im se može na naja-
dekvatniji način pomoći.
Može li slava promijeniti 
čovjeka iz korijena? Je  li 
vas slava promijenila?
Slava strašno može izmi-
jeniti čovjeka. Na žalost, 
mnogo puta sam to vidio. 
Ima stara poslovica koja 
kaže: Ako želiš da vidiš ka-
kav je tko čovjek, daj mu 
malo masti i novaca. 
Puno njih zaboravi svo-
je podrijetlo, što je meni 
uvijek bilo neshvatljivo. 
Na mene slava nikad nije 
utjecala. Ja znam otkuda 
dolazim i svakog poštujem. 
Uvijek sam bio isti i želim 
takav i ostati.
Vidite li se u nekom dru-
gom zanimanju nakon 
aktivnog bavljenja nogo-
metom ili ćete ipak ostati 
vjerni nogometu?
– Imam u planu položiti 
trenerske ispite te otvori-
ti neku privatnu školu za 
mlade igrače. Tu bih mogao 
primijeniti svoje iskustvo i 
znanje te pomoći mladim 
talentiranim igračima. 
Smatram da je iskreni pri-
stup jako važan. Uvijek 
sam mrzio laž. 
Na žalost, često sam nai-
lazio na menadžere koji su 
me prevarili u savjetima. To 
su činili radi svojih vlastitih 
interesa. To je jedan od ra-
zloga zašto želim pomoć 
mladim igračima. 

Hrvatska glumica sa švicarskom adresom

Hrvatska glumica sa švicar-
skom adresom koja se pro-
slavila ulogama u nekoliko 
kratkometražnih filmova 
– kao što su “Bilderreisen”, 
i “Kanada, dolazim”, te do-
kumentarnom filmu “Frei-
tag” – Ivana Martinović. Već 
je nekoliko godina čitatelji 
Večernjeg lista dovode na fi-
nalnu večer najprestižnijeg 
iseljeničkog izbora Večer-
njakova domovnica. Ivana 
kaže kako joj je jako drago 
jer je Hrvati vole, ali i kako 
joj to govori da bi trebala 

biti više prisutna na televi-
zijskom ekranu, a ne samo 
na kazališnim daskama. Da 
pobijedi na Večernjakovoj 
domovnici bila bi joj, kaže, 
velika čast. U glumi joj se 
najviše sviđa što se u, kako 
kaže, zaštićenom prosto-
ru mogu kreirati situacije i 
ljudski odnosi. – Psihološ-
ki proces, kao i proces tog 

Marijana Dokoza

U životu tražim 
samo potpuno 
iskrene trenutke 

otkrivanja je jako zanimljiv 
– napominje. Za uloge se 
priprema tako da nakon što 
pročita scenarij, postavlja 
pitanja o ulozi, istražuje, 
traži podatke, ponekad i 
na internetu. – Želim ima-
ti cijeli background. Onda 
naučim tekst, a onda slijedi 
rad s redateljem – kaže Iva-
na. Studirala je jezike i knji-
ževnost. – U životu tražim 
samo potpuno iskrene tre-
nutke. U glumi se oni mogu 
proizvesti, na sceni se mogu 
producirati u vrlo različitim 
mimikama, ali uvijek potpu-
no čisto i estetski. Zapravo 

mi se sviđa estetika i poeti-
ka tih situacija i izvođena. 
U glumi se mogu tematizi-
rati razne teme bez konse-
kvencija – rekla je na pitanje 
zbog čega voli profesiju koju 
je izabrala. Iako je uvjerena 
kako bi uvijek trebalo govo-
riti istinu, kaže, to na žalost 
nije uvijek najbolja varijan-
ta da se dođe do željenog 
rezultata. U budućnosti bi 
željela ostvariti neku hrvat-
sku filmsku produkciju, a ne 
bi odbila ni ulogu u nekoj 
domaćoj sapunici iako se 
dugoročno ne vidi u takvim 
ulogama. Ivana kaže da su 
različiti načini da se dođe do 
uspjeha. Ponekad pomaže 
ljepota, ponekad je potreb-
na samo pamet. Osobno bi 
se voljela riješiti svoje nestr-
pljivosti, a kod drugih ljudi 
najviše cijeni dobrotu, iskre-
nost i zainteresiranost. Ova 
lijepa glumica trenutačno 
putuje po Kubi. U sedam 
tjedana, namjerava propu-
tovati cijelu zemlju, potom 
se vraća u Švicarsku i, kaže, 
nastavlja sa svojim glumač-
kim putom. 

Ivana Martinović proslavila se ulogama u “Bilderreisen”,  “Kanada, dolazim” te “Freitag”

U budućnosti želi 
ostvariti neku 
hrvatsku filmsku 
produkciju

Josipa Šimunić igrača njemačkog prvoligaša Hoffenheima i hrvatske reprezentacije


